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Według szefa klubu PiS Marka 
Kuchcińskiego zmiany, które bę-

dą wprowadzane w prawie geodezyjnym, 
należy widzieć jako jeden z elementów 
naprawy państwa, zgodny ze strategią tej 
partii. Piotr Piętak, wiceminister MSWiA 
odpowiedzialny za geodezję, powiedział, 
że cały czas funkcjonujemy w Polsce re-
sortowej. Zadaniem prowadzonej obecnie 
reformy jest urzeczywistnienie idei „pań-
stwa sieciowego” i zmian w „kulturze 
urzędniczej”. Zasoby geoinformatyczne 
rozrzucone są po wielu ministerstwach, 
ale nie mogą być traktowane jako włas-
ność urzędników danego resortu. Dlatego 
nowe przepisy będą tworzone na „prze-
cięciu interesów resortowych”. W maju 
br. specjalny zespół (patrz s. 6) ma przed-
stawić założenia do nowej ustawy o geo-
dezji i kartografii. Piotr Piętak zapewnił, 
że w dyskusji nad nią wysłuchane zosta-
ną wszystkie strony. 

Wiesław Potrapeluk, główny geode-
ta kraju, przedstawił projekty realizo-
wane i planowane przez GUGiK. W ra-
mach programu informatyzacji państwa 
urząd zgłosił trzy projekty: system ka-
tastralny (190 mln zł, 2007-10), system 
TERYT2 (45 mln, zł 2007-10), georefe-
rencyjna baza obiektów topograficznych 
„e-topografia” (160 mln zł, 2007-13).

GGK stwierdził też, że katastru nie 
da się zbudować „na bazie dzisiejszych 

przepisów”. Wskazał też podstawowe za-
łożenia systemu, m.in.: ma to być re-
jestr pasywny, publiczny, prowadzony 
wspólnie z EGiB na poziomie powiatów, 
ma być ściśle powiązany z państwo-
wym zasobem geodezyjno-kartograficz-
nym, granice działek mają być stabili-
zowane w terenie, ma być zachowany 
ciągły „przepływ” nieruchomości z EGiB 
do katastru, wpis ma następować na 
podstawie KW.

Z kolei prezes Polskiej Geodezji Ko-
mercyjnej, a także Federacji Organiza-
cji Przedsiębiorców Geodezyjnych Wal-
demar Klocek postawił kilka pytań, na 
które należałoby odpowiedzieć już te-
raz:  czy administracja geodezyjna 
powinna być dalej zaliczana do admi-
nistracji ogólnej czy też powinna mieć 
status administracji specjalnej?  czy 
kataster w obecnej formule ma rację by-
tu, czy należy ograniczyć jego rolę do 
„strażnika” praw własności? czy na-
leży prowadzić ośrodki dokumentacji 
geodezyjnej i kartograficznej w dotych-
czasowej formie?

W seminarium uczestniczyło oko-
ło 250 osób, w tym posłanki i posłowie 
geodeci należący do PiS. O spotkaniu pi-
szemy też na s. 13-16, wywiad z Piotrem 
Piętakiem s. 8.

Tekst i zdjęcie JERZY PRZYWARA

KOMITET RADY MINISTRÓW
DS. INFORMATYZACJI 
I ŁĄCZNOŚCI 
Prezes Rady Ministrów powołał Komi-
tet Rady Ministrów ds. Informatyzacji 
i Łączności. Komitet jest organem po-
mocniczym premiera oraz RM i zajmie 
się koordynacją projektów związanych 
z informatyzacją państwa. Do jego za-
dań należeć będzie m.in.: inicjowanie 
i opiniowanie projektów dokumentów 
rządowych dotyczących informatyzacji 
administracji publicznej, rozwoju spo-
łeczeństwa informacyjnego, łączności, 
rejestrów publicznych itp. (zarządze-
nie nr 24 prezesa RM z 7 marca br.). 
W skład komitetu wejdą m.in.: sekreta-
rze lub podsekretarze stanu z każde-
go ministerstwa oraz przedstawiciele: 
GUS, UZP, UKE, KIE, KSS. 12 marca 
br. zlikwidowano Międzyresortowy Ze-
spół ds. Informatyzacji powołany przez 
premiera Jarosława Kaczyńskiego we 
wrześniu 2006 r. Pracami komitetu, po-
dobnie jak wcześniej zespołu, pokieru-
je wicepremier Ludwik Dorn. W odróż-
nieniu od zespołu, członkiem komitetu 
będzie także pełnomocnik ds. rządo-
wego programu rozwoju ZSioN.

NOWI DYREKTORZY 
W GUGiK
Jacek Dziuba został no-
wym dyrektorem gene-
ralnym GUGiK, zastę-
pując na tym stanowisku 
wieloletniego dyrekto-
ra Tadeusza Kościuka. 
Jacek Dziuba praco-
wał dotychczas w Ma-
zowieckim Urzędzie 
Wojewódzkim w War-
szawie na stanowi-
sku dyrektora Wydziału 
Skarbu Państwa i Nie-
ruchomości, dokąd 
przeszedł z Urzędu 
m.st. Warszawy (pełnił 
tam funkcję zastępcy 
dyrektora Biura Go-
spodarki Nieruchomościami). Ostat-
nio w GUGiK obsadzono także wolne 
dotychczas stanowisko dyrektora De-
partamentu Informatyzacji i Rozwoju 
Państwowego Zasobu Geodezyjnego 
i Kartograficznego. Od 1 marca funk-
cję tę pełni Aneta Bielecka-Laskownic-
ka, wcześniej kierownik Referatu Infor-
matyki w Wydziale Organizacji Kadr 
i Kontroli w Urzędzie Miasta Legnica. 

JP

O GEODEZJI W SEJMIE
Klub parlamentarny Prawa i Sprawiedliwości zorganizował 
w Sejmie 7 marca seminarium pt. „Rola geodezji i kartografii ja-
ko służby informacyjnej współczesnego państwa”. Tym samym 
zainicjowano dyskusję nad nowym prawem geodezyjnym i kar-
tograficznym. 
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